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INSTALLATION INSTRUCTIONS
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INSTALLATION STEPS 
1 Cut a 85 mm(3 3/8") diameter panel hole(II).You will need a minimum clearance of 55mm(2 3/16") behind the panel to fit the  gauge.
2.Take off the fastening ring(I),place the gauge into the panel hole, adjust its position and then fasten the rear cover.
3.According to wiring instruction to do wire connection. Gauge can be connected to 12VDC and 24VDC power directly.
4.Select either red or yellow backlight by your fondness.
5.Insert the wire connector into the gauge (IV), adjust its speed ratio to get a suitable value after power on, according to the rotate 

speed of your equipment.
Instruction for speed ratio adjustment:
    a.Keep on pressing the rubber button of the backside for 3 seconds, and then enter into setting mode. if leave button more than 3 

seconds, it will be out of setting mode.
    b.The value will increase when you press the button; When you leave the button and then press it again, the value will decrease,. 

The longer you press the button, the quicker the value will count up. The minimum step value is 0.1 and the adjustable range 
         is 1-10.
    c.When you get the required speed ratio value after adjustment, please leave the button. The tachometers will autoclave your setup 

after 3 seconds. If the setup doesn’t meet your demand, please re-setup.
     
The common setup on boat engine:

Notice：
In some place where there is heavy tacho signal disturbance, the pointer of the tachometer may not move along with the changing of 

the rotate speed. Please add a resistor between 1/4~1W, 1~20K in series connection to strengthen the signal processing capability. 
We suggest adding a 20K potentiometer in series connection to test.

.

d If you want to adjust the speed ratio value to 4.0, please adjust it to 4.0 in setting mode, as the following picture.

If your engine doesn't meet rules on the table, please adjust speed ratio value according to actual rotate speed of engine.

.

Engine

Speed ratio seting :

Pin 5 - gelb -> gelbe Beleuchtung

Pin 4 - orange -> rote Beleuchtung
Pin 3 - schwarz -> RPM Signalleitung

Pin 2 - rot -> + 12/24V

Pin 1 - blau -> - 12/24V
Motor /  

Klemme W Lima / 
Zündspule Klemme 1

Installationsanleitung KUS Drehzahlmesser

1.	 Schneiden Sie ein Loch mit einen Durchmesser von 85mm (3 3/8“) in das dafür vorgesehene Panel. Bitte beachten Sie, dass 
Sie mindestens 55mm (2 3/16“) Platz hinter dem Panel benötigen. 

2.	 Lösen Sie den Befestigungsring von der Anzeige und schieben Sie die Anzeige durch das Loch. Richten Sie die Anzeige aus 
und fixieren Sie diese mit Hilfe des Befestigungsrings. 

3.	 Verdrahten Sie das Anschlusskabel gemäß der Kabelbelegung. Die Anzeige kann direkt an eine 12/24 VDC Spannungsversor-
gung angeschlossen werden. Nach Belieben kann durch den Anschluss der gelben (Pin 5) oder der orangen Ader (Pin 4) die 
Hintergrundbeleuchtung in gelb oder rot gewählt werden. 

4.	 Verbinden Sie den Anschlussstecker mit der Anzeige. Stellen Sie nun das Drehzahlverhältnis passend zu Ihrem Motor ein.
Einstellung des Drehzahlverhältnisses
1.	 Drücken und halten Sie den Knopf auf der Rückseite der Anzeige für 3 Sek. um die Einstellung zu öffnen, sollten Sie den 

Knopf für 3 Sek. los lassen schließt sich die Einstellung automatisch.
2.	 Sie können den angezeigten Wert durch erneutes gedrückt halten des Knopfes erhöhen, wenn Sie den Knopf loslassen und 

wiederholt drücken verringern Sie den Anzeigewert. Sie können einen Wert in 0,1 Schritten zwischen 1 und 10 einstellen. 
Beispiel: Wenn Sie das Drehzahlverhältnis auf 4.0 einstellen möchten muss die Einstellung wie folgt aussehen: 
 

3.	 Sobald Sie den entsprechenden Wert gemäß folgender Tabelle eingestellt haben lassen Sie den Knopf los, nach 3 Sek. spei-
chert die Anzeige Ihre Einstellung automatisch. Sollten die getätigten Einstellungen nicht den Anforderungen entsprechen, 
können Sie den Vorgang beliebig oft wiederholen.

Hinweis: Sollte Ihr Motor nicht mit den Anforderungen in der Tabelle übereinstimmen, dann stellen Sie das Drehzahlverhältnis 
der Anzeige auf die aktuelle Motordrehzahl ein. An einigen Montageorten kann es zu starken Signalstörungen kommen, es ist 
möglich, dass sich der Zeiger des Drehzahlmessers nicht parallel zur Motordrehzahl bewegt. Wir empfehlen in diesem Fall einen 
1/4-1W, 1-20K Wiederstand in Reihe zuschalten um das RPM-Signal zu verstärken. Zu Testzwecken kann ein 20K Potentiometer 
verwendet werden. 
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Drehzahlverhältnis Zylinder Takt Drehzahlverhältnis

4000 RPM 6000 RPM 8000 RPM 4000 RPM 6000 RPM 8000 RPM

4 1.3 2.0 2.6 4 4 1.3 2.0 2.6

6 2.0 3.0 4.0 6 4 2.0 3.0 4.0

8 2.7 4.0 5.3 8 4 2.7 4.0 5.3

10 3.3 5.0 6.6 10 4 3.3 5.0 6.6

12 4.0 6.0 8.0


